

Bentuk Masyarakat yang Dikehendaki Islam

Bentuk dan corak masyarakat yang dikehendaki Islam adalah berlainan dari bentuk dan corak masyarakat Kapitalis yang dibawa oleh bangsa-bangsa Barat, kerana masyarakat Kapitalis terlalu mendewa-dewakan kaum bangsawan dan menekan umat kaum bawahan. Begitu pula berbeza dari bentuk dan corak masyarakat Komunis, yang mana terlalu menyekat hak-hak kebebasan umat manusia. Sedangkan masyarakat yang dikehendaki oleh Islam ialah sebuah masyarakat yang menjamin keadilan dalam kehidupan segenap lapisan warga masyarakat. Bukan untuk melahirkan jurang pemisahan dan pertentangan antara mereka, lebih-lebih lagi tidak bertujuan untuk menyekat hak-hak asasi umat manusia.

————— Muhammad Kamil Haji Abdul Majid – Ma'had Muhammadi —————

Demokrasi yang tulen sejati :

Apa yang dikehendaki oleh Islam ialah sebuah pemerintahan yang dijalankan menurut lunas-lunas keislaman. Setiap anggota warga masyarakat itu berhak menjalankan pemerintahan Islam dengan tidak melanggar hukum-hukum Islam yang telah dibataskan. Islam membawa dasar demokrasi tulen yang mana meletakkan fikiran orang ramai di bawah telapak agama, bukannya sebagaimana demokrasi yang difahami dan menjadi pegangan orang-orang Barat yang meletakkan fikiran orang ramai sebagai sumber mutlak dalam pemerintahan biar pun jauh menyeleweng dan terpesong dari garis-garis kebenaran dan kemanusiaan.

Bentuk dan corak masyarakat yang dikehendaki Islam tidaklah pula sebagaimana masyarakat Komunis yang menyekat kebebasan berfikir di kalangan orang ramai, tetapi Islam menjadikan permesyuaratan dan perundingan sebagai dasar utama dalam pemerintahan. Ini telah dijalankan semenjak Rasulullah *ṣallā Allāhu 'alayhi wa sallam* memegang teraju pemerintahan lagi.

Selain dari itu masyarakat yang dikehendaki Islam memperwajibkan ke atas tiap-tiap anggota warga masyarakat

mematuhi kepada pemimpin-pemimpin selagi dia tidak melakukan pemesongan, tetapi seandainya dilakukan penyelewengan maka dengan tersendirinya gugur segala tanggungan taat setia yang diwajibkan oleh Islam itu.

Hubungan sosial yang luas :

Dalam sebagai hubungan sosial, Islam membawa seluruh warga masyarakatnya ke arah persefahaman perpaduan hidup harmonis, hormat-menghormati, dan saling bekerjasama sesama mereka. Tegasnya Islam menghendaki sebuah masyarakat yang padu, tahan uji dan lasak menghadapi sebarang pencerobohan dan seribu ancaman. Islam tidak menghendaki sebuah masyarakat yang sentiasa berada dalam percakaran dan pertelagahan yang tak habis-habis.

Hubungan sosial ini bukanlah hanya terbatas kepada orang-orang Islam sahaja, malah menyelurui setiap anggota warga masyarakat, biar apa bangsa, agama, keturunan dan warna kulit sekalipun. Sebagai kenyataan kita sama-sama dapat membuka lembaran sejarah di mana Rasulullah *ṣallā Allāhu 'alayhi wa sallam* pernah membuat *treaty*

perjanjian dengan orang-orang Yahudi untuk menjaga kota Madinah dari sebarang serangan dan pencerobohan luar dan untuk menjaga sebarang anasir jahat dan gejala-gejala buruk yang timbul dari dalam negeri.

Kestabilan ekonomi Islam :

Dalam bidang ekonomi, masyarakat yang dikehendaki Islam adalah mengakui tentang adanya hak milik individu yang terjamin sebagaimana kapitalis, tetapi bezanya masyarakat Kapitalis memberi kebebasan mutlak dalam kegiatan ekonomi perseorangan tanpa diganggu gugat oleh sesiapa pun, biar pun secara tidak halal dari kaca mata kemanusiaan. Sedangkan masyarakat yang dikehendaki Islam tidak mahu berkumpulnya kekayaan di tangan segelintir manusia sahaja. Islam mahu masyarakatnya menjaga kestabilan ekonomi.

Di samping itu masyarakat Islam memberi hak milik umum sebagaimana Komunis, tetapi bezanya Islam meletakkan pada perkara-perkara yang terlalu penting sahaja, seperti jambatan jalan raya, elektrik dan umpamanya, serta tidaklah pula menahan sebarang

Bentuk Masyarakat ...

kegiatan ekonomi perseorangan

sebagaimana masyarakat Komunis.

Tegasnya masyarakat yang dikehendaki

Islam membawa sistem-sistem ekonomi

yang memberi hak-hak asasi manusia

dalam memiliki harta dan memberi

pula hak persamaan menikmati

kebahagiaan hidup dalam masyarakat.

Ekonomi yang membawa

kebahagiaan hidup :

Suatu lagi keistimewaan yang

dilahirkan oleh masyarakat yang

dikehendaki Islam ialah adanya

sistem persedekahan (Zakat) yang mana

sistem ini adalah satu-satunya jalan

yang paling tegas untuk menuju ke arah

sebuah masyarakat yang menjamin

kebahagiaan hidup, keadilan,

keamanan timbang rasa dan bekerjasama.

Kini, sebagai angkatan umat

Islam yang ingin bangun kita

harus sama-sama mengukur setiap

inci kehendak-kehendak masyarakat Islam

untuk melahirkan masyarakat yang benar-benar

mendukung kehendak Islam.

– *Baldata tayyibatu wa rabbu ghafūr – Wa biLlāhi*

al-tawfiq.

Keterangan gambar

Muka dua :

Yang Teramat Mulia Tengku Abdul Rahman

Putra al-Haj sedang berucap di dalam

majlis pembukaan Pertandingan Membaca

al-Qur'an al-Karim pada bulan Ramaḍān yang

lalu.

Muka belakang :

Kumpulan nasyid wanita yang di bawah

pimpinan Ustaz Hasan Azhari

BUKU BARU

SUDAH SIAP

ISLAM

PEMELUK DAN ULAMA-NYA

- * MENGANALISA dengan tegas tentang kejahilan Pemeluk2 Islam terhadap hukum ugama yang mereka anuti, sa-hingga mereka menjadi suatu ummat yang mundur di-dunia ini
- * MENGUPAS dengan panjang lebar tentang kelebihan, kemantapan dan keindahan undang2 Islam chiptaan Tuhan dari undang2 dunia chiptaan manusia.
- * MENENTANG dengan keras ka-atas orang2 yang menda'wa hukum2 dalam Shari'at Islam itu tidak sesuai lagi di-praktekkan dalam zaman moden ini.
- * MENGKERITIK dengan terus terang terhadap Pemembesar2 Negara Pemimpin2 Islam dan Para Ulama'-nya yang tidak mahu bertanggung jawab menegakkan sa-buah negara yang berchorak Islam.
- * TEBAL-NYA 175 muka, berkulit tebal warna warni. Di-chetak dalam huruf rumi dengan menggunakan jalan bahasa yang mudah di-faham oleh semua golongan masharakat.

Harga Sa-buah \$3.00

Pos 20 sen.

Pesan-lah kepada

QALAM

8247, Jalan 225,

Petaling Jaya,

Selangor.

Islam dan Muda-mudi Hari Ini

Ini adalah makalah yang kedua kita petik secara langsung dari buku cenderamata “Menara” yang diterbitkan oleh pelajar-pelajar Kolej Islam Kelang.

Di dalam makalah ini penulis saudara Zairis M.S. membongkar dan menganalisa tentang sebab-sebab

mengapa pemuda-pemudi Islam di zaman Sputnik dan Apollo semakin menyeleweng jauh meninggalkan

ajaran-ajaran Islam?

Kupasan-kupasan yang sebegini tepat dan jitu seharusnya mendapat perhatian berat dari golongan pemuda-

pemudi kita yang sedang mabuk diayun gelombang kebudayaan Barat yang akan menjerumuskan mereka ke jurang

kerendahan moral dan keruntuhan budi pekerti – Pengarang.

~~~~~  
Oleh: Zairis M.S. ~~~~~

## Di persimpangan jalan:

Masyarakat Melayu keseluruhannya adalah penganut agama Islam. Jadi amnya kita mengenal orang-orang Melayu itu adalah orang-orang Islam, dan pemuda-pemudi kita juga adalah pemuda-pemudi Islam, yang sewajarnya tidak hanya sebagai Islam akuan atau pada lahir sahaja tetapi juga Islam dalam praktiknya. Saya suka mengkhususkan tulisan saya ini tentang pemuda-pemudi hari ini adalah lantaran telah tampak kepada kita amat longgarnya pegangan dan konsep mereka tentang keislaman dan ketuhanan. Memperkatakan hal tersebut bukan pula ertinya seluruh pemuda-pemudi, kerana ramai juga pemuda-pemudi kita yang sedar dan insaf akan kewajibannya terhadap agama dan Tuhannya.

Sebagaimana yang kita ketahui sekarang ini, sebilangan besar pemuda-pemudi kita telah mengabaikan kalau pun tidak melupakan kewajipan mereka terhadap Tuhannya, mereka mengaku sebagai orang Islam tetapi tidak menunaikan kewajipan yang

disuruh di dalam Islam, bila saya katakan kewajipan terhadap Tuhan, bukanlah bererti kita, mesti membilang tasbih setiap masa, bukan ertinya setiap masa kita itu kita penuhkan dengan ibadah sahaja. Tuhan sendiri pun tidak membenarkan sepanjang waktu kita berada di tikar sembahyang. Sebaliknya di samping menunaikan kewajipan terhadap-Nya, Tuhan menggalakkan pula hamba-Nya mencari habuan di permukaan bumi ini bagi menyarakan hidupnya dan kehidupan keluarganya sendiri.

Seperti yang kita saksikan hari ini, pemuda-pemudi Islam kita sudah berada di satu persimpangan jalan yang jauh dari ajaran-ajaran dan lunas-lunas keislaman. Bukan sahaja mereka abai atau sengahaja tidak mahu menunaikan kewajipan mereka sebagai seorang Islam, malahan banyak larangan-larangan dalam Islam mereka perlakukan, lagak dan sikap mereka kadang-kadang menunjukkan mereka tidak mempunyai keperibadian Islam. Walau macam mana pun dalam hal ini saya tidak semata-mata menyalahkan mereka. Tentu ada beberapa faktor yang menyebabkan

mereka kehilangan pedoman dan kurangnya keimanan di dalam jiwa mereka. Sebab-sebab itu di antara lain ialah: adanya pengaruh dari Barat, tidak adanya pendidikan agama yang tersemi dalam jiwa mereka, adanya pengaruh sains dan teknologi dan timbulnya anggapan yang salah terhadap konsep keagamaan dan ketuhanan.

## Pengaruh Barat:

Banyak muda-mudi berpendapat bahawa setiap yang datang dari Barat itu adalah baik belaka. Kita pasti mengikuti apa juga yang datang dari Barat. Pembaharuan-pembaharuan yang mereka bawa sahaja dapat dinamakan kemajuan. Kalau kita masih diselimuti dengan corak hidup lama, ertinya kita tidak mempunyai kemajuan, kita akan dipanggil sebagai satu generasi yang beku dan statik. Pendapat semacam ini adalah satu pendapat yang ekstremis. Pendapat yang timbul dari fikiran sempit, tegasnya pendapat yang tidak mempertimbangkan buruk baik sesuatu perkara itu.

## Islam dan Muda-mudi ...

Kita tidak menepikan bahawa yang datang daripada Barat itu ada baiknya tetapi tidak kurang pula buruknya dipandang dari segi kaca mata keislaman dan masyarakat ketimuran. Kemajuan-kemajuan dari segi pembangunan, ilmu pengetahuan sains, *engineering*, bahasa dan seumpamanya memang banyak menguntungkan dan memberi faedah kalau benar-benar kita mengikuti dan mencontohinya, tetapi yang mendukacitakan tidak ramai pula muda-mudi kita yang berlumba-lumba mencontohi dan meneroka lapangan tersebut. Sebaliknya mereka berlumba-lumba pula memperkembangkan dan mengamalkan kebudayaan yang datang dari Barat, sosial dan cara pergaulan Barat mereka praktikkan sungguh-sungguh, tarian-tarian, pakaian-pakaian, lagak dan sikap orang Barat mendapat tempat dalam jiwa muda-mudi kita hari ini dan dengan cepat meresap lalu lahir ke tengah masyarakat. Sebab itu sekarang ini di mana-mana biasa kita saksikan tarian-tarian *a-go-go*, *twist*, *dancing* dan lain-lain lagi. Dalam hal pakaian pula selalu kita lihat para pemudi kita memakai pakaian yang mendedahkan sebahagian besar aurat mereka. Pakaian-pakaian yang sekerat-sekerat menjadi kegemaran. *Mini skirt*, gaun dan lain-lain menjadi tontonan di hadapan orang ramai. Lalu dalam wajah mereka seolah-olah melukiskan bahawa inilah dia erti kemajuan dan inilah dia erti tamadun. Mereka yang masih tetap dengan keaslian kebudayaannya, mereka yang masih tetap dengan tarian mak inang, zapin, ronggeng adalah orang-orang yang kolot yang tidak mengikuti peredaran

zaman. Mereka yang memakai pakaian baju kurung, tudung, kebaya labuh dan lain-lain adalah menunjukkan orang yang masih mundur. Alangkah rendahnya kebudayaan kita dan alangkah terhinanya agama kita.

Fahaman dan pendapat semacam inilah yang sebenarnya yang patut dihapuskan dari kalangan muda-mudi kita. Mereka sepatutnyalah faham dan mengerti bahawa apa yang baik di Barat tidak semestinya baik di Timur, dan apa yang baik di Timur tidak semestinya pula disukai oleh orang-orang Barat. Kita berdiri di dalam iklim masyarakat yang berbeza, sudah tentu pula corak kebudayaan, sosial dan suasana kehidupan kita dengan kehidupan masyarakat Barat berbeza. Hanya masyarakat yang tahu menghargai kebudayaan bangsanya dan masyarakat yang mengamalkan cara bersosial mengikut lunas-lunas agama dan adat istiadat bangsanya akan dapat menjadi masyarakat yang mulia, terhormat dan agung.

Pengaruh Barat seperti yang disebutkan tadi adalah faktor penting menyebabkan pemuda-pemudi kita lalai akan kewajipan mereka terhadap agama dan Tuhannya.

### **Pendidikan agama:**

Pendidikan adalah faktor yang penting dalam membentuk peribadi seseorang. Pendidikan banyak mempengaruhi pandangan, konsep, pendirian dan amalan. Seseorang yang mendapat pendidikan Inggeris umpamanya tanpa pernah mempunyai asas-asas pendidikan agama baik secara langsung atau pun tidak langsung, sudah tentu ia akan merasa sukar

untuk mempraktikkan kehendak-kehendak dan ajaran agama. Oleh kerana jiwa mereka tidak pernah tersemam ajaran dan semangat keislaman, malah mungkin tidak pernah mendengar apa itu Rukun Iman dan tidak pernah tahu berapa perkara Rukun Islam. Hal yang demikian menyatakan menyebabkan mereka menjauhkan diri dari agama apa lagi mempraktikkan ajarannya. Golongan semacam ini biasa melahirkan apa yang dinamakan "*free thinker*" dalam masyarakat kita.

Golongan kedua ialah mereka yang mempunyai asas pendidikan agama di samping pendidikan Inggerisnya. Tetapi barangkali oleh kerana mereka memikirkan bahawa pendidikan Inggeris itu lebih tinggi martabatnya daripada pendidikan agama lantas mereka memandang sepi terhadap ajaran-ajaran agama Islam. Mungkin juga setengah mereka berpendapat bahawa dengan mengerjakan rukun-rukun Islam mereka akan merasa terhina. Kepada mereka agama hanya perlu untuk satu-satu waktu yang tertentu, atau tegasnya dua waktu yang terpenting di mana mereka dengan secara terpaksa atau tidak boleh mengeketepikan agama, iaitu waktu hendak berakad nikah selain itu waktu mati. Sama ada si mati itu tidak pernah mengerjakan suruhan Tuhan atau keluarga orang yang mati itu sendiri tidak pernah menunaikan perintah Tuhan, mahu atau tidak ia mesti juga dimandikan, dikafankan, disembahyangkan dan dikuburkan diperkuburan orang-orang Islam.

Golongan semacam ini tidak kurang banyak terdapat di dalam masyarakat kita. Ramai pemuda-pemudi kita hari